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۲۵ هزار تن کالای متروکه 
در انبارهای بنادر گیلان 

گیلان امروز- مدیرکل بنادر و دریانوردی استان گیلان  از بازدید 
رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس از انبارهای مجتمع بندری انزلی 
خبرداد و گفت: ۲۵ هزار تن کالای متروکه در انبارهای بنادر گیلان 

وجود دارد.
»حمیدرضا آبایی« در گفتگو با  شبستان در انزلی با اشاره به بازدید روز 
گذشته رییس کمیسیون کشاورزی از بندرانزلی به منظور شناسایی 
و برآورد ظرفیت های این بندر از لحاظ وضعیت نگهداری نهاده های 
دامی، انباشت کالا و فرایند ترخیص کالا گفت: حدود ۲۵ هزار تن 
کالای متروکه )کالاهای 10 درصدی که از محل خروج کالاها به عنوان 

تضمین نگهداشته شده اند( در انبارهای بنادر وجود دارد.
به  باتوجه  داشت:  اظهار  گیلان  استان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
متروکه شدن کالاهایی که فاسد شده اند، مقرر شد راهکارهایی برای 
کاهش مدت زمان انباشت کالاها در انبارهای بنادر  از سوی کمسیون 

کشاورزی در مجلس ارائه شود.
وی بر ایجاد هماهنگی بین نهادها و ارگان ها برای تعامل بیشتر بین 
دستگاه های نظارتی و حاکمیتی برای ترخیص هرچه سریعتر کالاها 

تاکید کرد.
علی  گیلان  استان  جوی  شرایط  به  باتوجه  کرد:  خاطرنشان  آبایی 
الخصوص شهرستان بندرانزلی که از پرباران ترین نقاط کشور است باید 
شرایط ویژه ای برای بندرانزلی جهت نگهداری نهاده های دامی، استفاده 
از ظرفیت های بندرانزلی و ایجاد شرایط بهتر برای جلوگیری از فاسد 

شدن کالاها در محوطه های بندری ایجاد شود.

کمبود آرد در گیلان به دلیل گرانی برنج 
گیلان امروز- معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت گیلان گفت: 
افزایش قیمت برنج موجب شده است که مردم به مصرف نان گرایش 

بیشتری پیدا کنند.
مهدی نقدی در گفت و گو با ایسنا در خصوص دلیل کمبود آرد در 
نانوایی های گیلان اظهار کرد: گرانی برنج و افزایش حضور مسافران در 

رشت از جمله دلایل کمبود آرد در نانوایی ها است.
وی با بیان اینکه با افزایش هزینه خرید برنج، مردم ناچارا نان بیشتری 
مصرف می کنند، افزود: هر چقدر تقاضای نان در استان افزایش یابد به 
طبع نیاز به آرد بیشتری داریم تا با کمبود در نانوایی ها مواجه نشویم.   
نقدی ادامه داد: با توجه به سهمیه آرد محدودی که به نانوایی ها 
با  نیاز مشتریان  نان به میزان مورد  اختصاص می یابد، برای عرضه 
مشکل مواجه می شوند و ضروری است تدابیر لازم در این خصوص 

اندیشیده شود.
معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت گیلان گفت: متاسفانه علیرغم 
وضعیت کرونایی، مسافران زیادی در رشت حضور دارند و برنامه ریزی 

های دقیق برای تامین آرد این جمعیت شناور اندیشیده نشده است.
نقدی با اشاره به تعداد زیاد نانوایی های رشت یادآور شد: هر چقدر 
تعلق  واحد  هر  به  کمتری  آرد  سهمیه  باشد  بیشتر  واحدها  تعداد 
می گیرد و این امر در نهایت موجب می شود که پخت نان برای برخی 

از واحدهای نانوایی صرفه اقتصادی چندانی نداشته باشد.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش هزینه کارگری و افزایش قیمت 
حامل های انرژی،مشاهده می شود که واحدهای نانوایی اقدام به آرد 

فروشی کنند.
معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت گیلان گفت: گاهی نانوایان 
مجبورند با توجه به سهمیه آردی که دارند فقط یک شیفت صبح یا 

عصر کار کنند.
وی تصریح کرد: باید توجه داشته باشیم که برخی از نانوایی ها در 
مکان های پرترددتری قرار دارند و این در حالیست که سرانه سهمیه 
آردشان بسیار کم است و در تخصیص آرد باید این چنین مواردی 

دیده شود.
نقدی یادآور شد: در برخی از محلات فقیر نشین لازم است سهمیه 
آرد بیشتری به نانوایی های این محلات اختصاص یابد و در تخصیص 

آرد باید چنین مواردی هم دیده شود.
معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت گیلان افزود: از لحاظ کیفیت 
نان اخیرا شاهد بهبود در این خصوص هستیم و در این خصوص 

شکایات مردمی نیز کاهش یافته است.
وی گفت: اغلب نانوایی های گیلان از نوع بربری است و در حال حاضر 
قیمت نان با هزینه های تمام شده تولیدی نان اصلا هم خوانی ندارد و 
برای برون رفت مشکلات مالی نانوایان باید تدابیر لازم اندیشیده شود.

۲۷ نقطه حادثه خیز گیلان به سیستم 
جدید روشنایی مجهز می شوند

 گیلان امروز- رئیس اداره ایمنی راه و حریم اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای گیلان با اشاره به نقش روشنایی در ایمنی راهها 
گفت: ۲۷ نقطه حادثه خیز گیلان به سیستم جدید روشنایی مجهز 
می شوند. بهرام امیری نژاد در گفت و گو با  ایرنا افزود: اجرای سیستم 
های روشنایی در محورهای برون شهری در راستای ارتقای ایمنی تردد 
ضروری بوده از این رو  با توجه به محدودیت های اعتباری، اولویت 
این اداره کل بر اجرای سیستم های روشنایی در نقاط پرحادثه است 
که تاثیر مهمی در کاهش تصادفات دارد. وی اضافه کرد:در راستای 
رفع نقاط پرحادثه پروژه نصب سیستم های روشنایی در۲۷ نقطه ی 
پرحادثه از جمله، محور رشت- چابکسر) هشت نقطه( ، محور فومن- 

سراوان ) 10 نقطه( و مسیر غرب استان) ۹ نقطه( اجرا می شود.
امیری نژاد خاطرنشان کرد: احداث سیستم روشنایی جدید در هشت 
نقطه محور رشت- چابکسر تا پایان آبان ماه اجرا و مورد بهره برداری 

کاربران جاده ای قرار می گیرد.
رئیس اداره ایمنی راه و حریم اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای گیلان در خاتمه گفت: تعمیر و نگهداری چراغ های چشمک زن، 
تعمیر و نگهداری روشنایی تونل های واقع در محورهای برون شهری، 
تهیه و نصب تابلوهای اطلاع رسانی، اجرای منظر آرایی راهها، رنگ 
آمیزی پایه های روشنایی در کنار  تعمیر و نگهداری مستمر سالانه ۲۷ 
کیلومتر سیستمهای روشنایی و اجرای خط کشی در سطح محورهای 
استان از اقدامات شاخص اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 

استان گیلان در زمینه ارتقاء ایمنی راه و حریم است.

رییس جدید اداره تعاون بندرانزلی 
معرفی شد

گیلان امروز- معصومه رمضانزاده به عنوان رییس  اداره تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی انزلی منصوب شد.

رمضانزاده مهرماه سال ۹۹ به عنوان سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه 
بدین  که  بود  جوانبخت شده  عبدالمجید  جانشین  انزلی  اجتماعی 

ترتیب رسما به سمت ریاست اداره فوق منصوب شد.
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استاندار گیلان  در پنجاه و ششمین جلسه مدیریت تالاب بین المللی انزلی:

بهترین روش احیای تالاب  تکیه بر برنامه ریزی اصولی و نگاه کارشناسانه است
گیلان امروز- پیگیری تخصیص بودجه برای حل مشکل تالاب بین المللی انزلی، 
همکاری مستمر دستگاه های ذی ربط و شناسایی و حل مشکل از مبدأ برای حل 
دائمی مشکلات تالاب انزلی از مسائلی بود که در کمیته استانی مدیریت تالاب 

انزلی مطرح شد.
به گزارش  فارس، استاندار گیلان صبح یکشنبه در 
پنجاه و ششمین جلسه مدیریت تالاب بین المللی 
انزلی در سالن غدیر استانداری گیلان با تسلیت به 
مناسبت فرا رسیدن اربعین حسینی اظهار کرد: باید 
قدردان کسانی باشیم که با تأسی از سالار شهیدان در 
دوران دفاع مقدس جان خود را برای دفاع از میهن 

اسلامی فدا کردند.
مبارزه با سنبل آبی در گرو استفاده از 

ظرفیت های بومی
ارسلان زارع با اشاره به گزارشاتی که در جلسه مدیریت 
تالاب انزلی از سوی مسوولان بیان شد، گفت: این 
گزارشات نشان از اقدامات خوب دبیرخانه، اداره کل 
حفاظت از محیط زیست استان و سایر دستگاه ها و 
کار خوب پژوهشی سازمان نظام مهندسی کشاورزی 

و منابع طبیعی استان با همکاری مردم دارد.
وی با بیان اینکه تالاب انزلی میراث مهم طبیعی ما 
است و ارزش های بسیاری برای تمام جوامع انسانی 
خصوصاً برای گیلانیان دارد و به سبب این اهمیت 
بالا وظایف همگی ما در راستای صیانت و احیای این 

تالاب سنگین تر می شود.
استاندار گیلان با بیان اینکه به سبب ورود و تجمع 
دهه های  طی  در  فاضلاب های  و  رسوب  آلاینده، 
تالاب  زیستی  ارزش  و  مطلوب  کیفیت  گذشته 
بین المللی انزلی به مرور کاهش یافت، افزود: کاهش 

طراز سطح آب تالاب متأثر از کاهش طراز سطح آب دریای خزر، در کنار هم 
وضعیت نگران کننده ای برای مردم و مسوولان پدید آورده است.

زارع بهترین روش احیای تالاب را تکیه بر برنامه ریزی اصولی و نگاه کارشناسانه به 
موضوع دانست و بیان کرد: کمیته مدیریت تالاب انزلی با حضور تمام دستگاه ها 
و زیر کمیته های هفت گانه به همین دلیل کمیته مهمی است که هر کدام از 
دبیرخانه ها در حیطه تخصصی خود باید فعال باشند و در سطح ملی هم این 

کارگروه با ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار می شود.
وی با بیان اینکه تصمیمات خوب در کارگروه ملی از نتایج خوب کمیته مدیریت 
تالاب در گیلان دانست که منجر به برنامه ای هفت ساله برای تالاب انزلی شد، 
ویژه  به  مجلس  در  استان  مردم  نمایندگان  خوب  پیگیری  و  همکاری  گفت: 
نمایندگان شهرستانهای رشت، انزلی، خمام و صومعه سرا در تخصیص اعتبارات 

برای احیای تالاب بسیار تأثیر گذار است.
استاندار گیلان دستور داد تا حداکثر یک هفته زیر کمیته های هفت گانه کمیته 
مدیریت تالاب انزلی که هرکدام زیرمجموعه ای از دستگاه های؛ آموزش پرورش، 
آب و فاضلاب، میراث فرهنگی، دادگستری و منابع طبیعی هستند جلساتی برگزار 
کنند و صورت جلسه به دبیرخانه ارسال شود تا پیشنهادات زمینه تصمیم سازی 

در کمیته استانی شود.
زارع با بیان اینکه انجام موافقت نامه و قرارداد به صنایع شهید تمجیدی برای 
ساخت دستگاه دروگر سنبل آبی با همکاری دستگاه های نظارتی به نتیجه رسید، 
افزود: چالش و مشکلات باید با رایزنی و همکاری و تعامل صورت بگیرد، ما برای 

احیای این تالاب باید از ظرفیت انسانی و جوامع محلی استفاده شود.
وی با تأکید بر اینکه برنامه سیپا میتواند برای تالاب انزلی بسیار مهم باشد، گفت: 
در راستای توسعه پایدار در عرصه محیط زیست و کشاورزی اگر از ظرفیت جوامع 

انسانی محلی استفاده مناسبی صورت بگیرد قطعاً تأثیرگذار خواهد بود.
انزلی  با تالاب  ارتباط مستقیم  اینکه ۳۵ روستا در  با اشاره به  استاندار گیلان 
هستند، بیان کرد: در شهرستان صومعه سرا تعداد قابل توجهی از روستاها متأثر 
از این موضوع هستند و همه اقدامات برای احیای تالاب باید به موازات هم اتفاق 
بیفتند. زارع با تأکید بر اینکه تمام دستگاه های اجرایی پیشنهادات خود را متناسب 
با برنامه مصوب کارگروه هفت ساله مدیریت تالاب اعلام کنند، افزود: تبیین لایحه 
بودجه 1۴01 در حال حاضر در دستور کار دولت و سازمان برنامه و بودجه کشور 

است و حتماً این پیگیری ها در سطح کشور نیاز است تا در بودجه سال آینده 
لحاظ شود. وی با اشاره به پروژه عملیات لایروبی که اداره کل بنادر استان در 
نباشد به  اثر بخش مستمر  اقدامات اجرایی  تا  حال پیگیری ماجراست، گفت: 
موفقیت نمی رسیم، خصوصا مواجهه با گیاه مهاجم سنبل آبی نباید گذری باشد و 

دستگاه های مختلف باید برای استمرار این موضوع پای کار باشند.
حل مشکل تالاب انزلی نیازمند شناخت و رفع مشکل از منشأ است

نماینده مردم رشت و  خمام در مجلس شورای اسلامی نیز با بیان اینکه مساله 
تالاب انزلی یکی از دغدغه های مهم گیلان است، اظهار کرد: تالاب انزلی یکی از 
سرمایه های مهم استان گیلان است و روز پنجشنبه رئیس مجلس نیز بازدیدی 

از این تالاب داشتند.
محمدرضا احمدی با اشاره به کاهش حضور پرندگان در تالاب انزلی گفت: ما 
مبدأ را رها کردیم و تنها به مقصد می نگریم، شیرابه های سراوان که هر ثانیه 
بیش از هفت لیتر از آن خارج می شود و فاضلاب های زرجوب که هم شهری و 

بیمارستانی هستند، فاجعه ای است که سر ریز آن ها به تالاب انزلی است.
وی با اشاره به مشکلات شیرابه های فخب و سیاه اسطلخ بیان کرد: همه این موارد 

به تالاب سرازیر می شود و قطعا نوید آینده روشنی را نمی دهد.
نماینده مردم رشت و خمام در مجلس با تأکید بر همت همگانی تمامی دستگاه ها 
برای حل مشکل پسماند و تالاب انزلی گفت: باید ابتدای امر این مشکل ۳۵ ساله 
زباله را در گیلان حل کنیم تا این شیرابه ها به تالاب وارد نشوند، باید سر منشأ را 
پیدا کرده و رفع کنیم. احمدی با اشاره به اینکه از دست دادن تالاب از دست رفتن 
دریا و گونه های دریایی خزر خواهد بود، افزود: تقاضا دارم همگی دست به دست 

هم دهیم که سر منشأ زباله ها را بخشکانیم.
گیلان پیشرو در جهش تولید برای ساخت دستگاه مبارزه 

با سنبل آبی
مدیرکل سازمان حفاظت از محیط زیست استان گیلان نیز در این جلسه با اشاره 
به وجود اکوسیستم های متنوع آبی-خشکی و وجود طیف وسیع اکولوژی استان 
گیلان اظهار کرد: این امر سبب شده که گیلان به عنوان یکی از قطب های محیط 
زیست کشور شناخته شود و در این بین تالاب بین المللی انزلی با حدود ۵0 سال 

سابقه حفاظت بین المللی بعنوان نگین شمال کشور می درخشد.
ساسان کفایی با اشاره به برخی اهمال کاری ها که گریبان گیر تالاب انزلی شده 
است، گفت: در سال های گذشته، عدم رعایت استانداردهای زیست محیطی و 
مشکلاتی که به فراخور حال با وجود روند رو به رشد توسعه، به صورت ناپایدار 

گریبان گیر تالاب انزلی شد و حال و روز آن از روند مطلوب خارج شد.
وی با تأکید بر اینکه تالاب انزلی باید به صورت ویژه مورد رصد قرار بگیرد، افزود: 

در طی چندماه گذشته اقداماتی برای تالاب انزلی انجام گرفته است که از جمله 
آن ها می توان به مبارزه با گیلاه مهاجم سنبل آبی اشاره کرد.

مدیرکل سازمان حفاظت از محیط زیست استان گیلان با بیان اینکه سنبل آبی 
انزلی برای مدت پنج سال به حال خود رها شده بود، تصریح کرد: در ۲۹ آذر 
برای  را  اول رئیس جمهور مصوبه ای  1۳۹۹ معاون 
نخستین بار در هیئت دولت برده شد و 1۲ میلیارد 
تومان برای مبارزه با سنبل آبی در گیلان اعتبار در 

نظر گرفته شد.
کفایی با اذعان به اینکه بودجه 1۲ میلیاردی به دلیل 
عدم وجود نقدینگی برای تالاب محقق نشد، گفت: 
مقام معظم  فرمایشات  پیرو  فرودین 1۴00  در 1۸ 
رهبری اتفاق خوشایندی در خصوص سنبل آبی رخ 
داد، گیلان نخستین استانی بود که جهش تولید را 
آغاز کرد و دستگاه مبارزه با سنبل آبی را در صنایع 

دریایی شهید تمجیدی ساخته شد.
وی با اشاره به ساخت دستگاه دروگر سنبل آبی در 
صنایع دریایی شهید تمجیدی بندرانزلی با استفاده از 
صنایع بومی و تکیه بر توان داخلی بیان کرد: امروز 
ناوگان  به  این دستگاه که  بیان می کنیم؛  افتخار  با 
محیط زیست استان افزوده شده به مراتب قوی تر از 
نمونه های خارجی است و افتخاری ملی برای ایران 

اسلامی است.
استان  زیست  محیط  از  حفاظت  سازمان  مدیرکل 
گیلان اداره کل محیط زیست را تنها دستگاهی در 
استان عنوان کرد که برای مبارزه با سنبل آبی اعتبار 
جذب کرد و گفت: مبلغ ۶00 میلیون تومان اعتبار 
تمامی  در  و  کردیم  جذب  اعتبار  منظور  این  برای 
مراحل نیز سازمان بسیج سازندگی و جوامع محلی در 
کنار محیط زیست بودند. کفایی با اشاره به پاکسازی ۲00 هکتار سطح تالاب از 
سنبل آبی با کمک سپاه و بسیج و مردم محلی بندرانزلی افزود: این اتفاق در مرداد 

و شهریور 1۴00 رخ داد و امیدواریم ادامه دار باشد.
وی با اذعان به اینکه کنترل گیاه مهاجم سنبل آبی در مدت کوتاه ممکن نیست، 
بیان کرد: در تیر ماه ۹۹ برنامه میان مدت هفت ساله در کمیته ملی احیای 
تالاب ها برای احیای تالاب انزلی مصوب شد و به فراخور حال دستگاه های مختلفی 
که در این احیا نقش دارند، بودجه دو هزار و ۵۵۸ میلیاردی توزیع شد، ۲۳۴ 
میلیارد تومان نیز اداره کل محیط زیست استان باید در طی این هفت سال جذب 

کند و در قالب پروژه های تعریفی انجام دهد.
مدیرکل سازمان حفاظت از محیط زیست استان گیلان با اشاره به دستگیری 
مسببین آتش سوزی تالاب انزلی توسط دستگاه قضایی استان گفت: برخی افراد 
نیزارها را آتش می زنند و ادعا می کنند مدت هاست در آنجا مشغول کشت و زرع 

هستند تا تصرفات غیرقانونی داشته باشند.
کفایی با بیان اینکه سه آتش سوزی در تالاب انزلی و در ۶۷ هکتار و نیم از نیزارهای 
انزلی اتفاق افتاد، افزود: گروه های مختلف دولتی و مردمی آتش سوزی مهار شد و 
برای نخستین بار در گیلان از هلی کوپتر آب پاش و هواپیمای اطفای حریق را در 

استان گیلان استفاده کردیم.
حفاظت از تالاب انزلی باید مستمر باشد

فرماندار بندرانزلی نیز در این جلسه با بیان اینکه از روزهای ابتدایی خدمت در 
بندرانزلی بحث دغدغه تالاب را در تمامی گروه ها مشاهده کردم، اظهار کرد: در 
این مدت نتیجه گرفتم که همه یک حرف می زنند اما به زبان های مختلف، شاید 
همین دلیل بر این است که نتیجه مطلوب عاید نشده. اسماعیل میرغضنفری با 
اشاره به بحث جمع آوری سنبل آبی در تالاب انزلی گفت: یک مقطعی این اتفاقات 

می افتند و تمام می شوند این پروژه نیست، پروسه است که باید تکرار شود.
لایروبی  بحث  به  ورود  محض  به  افزود:  انزلی  تالاب  لایروبی  به  اشاره  با  وی 
معذوریت هایی از سوی دستگاه های نظارتی انجام می شود که باید بین لایروبی و 
برداشت مصالح تعاریف جدا داشته باشند که قابل اجرا نیست. فرماندار بندرانزلی با 
بیان اینکه تمامی این مسائل نیاز به منابع مالی دارد، تصریح کرد: زمانی که بودجه  
1۲ میلیاردی برای تالاب بیان شد باید می دانستیم که محقق نمی شود، تمام این 

برنامه ها در صورت تحقق منابع مالی کافی محقق می شود.

و  تجار  کرد:  بیان  گیلان  عمومی  های  کتابخانه  مدیرکل  امروز-  گیلان 
صاحبان صنایع حامی کتابخانه ها دراستان از پرداخت مالیات معاف می شوند.

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی گیلان، پریسا کرمی 
معافیت  طرح  افزود:  استان  مالیاتی  امور  مدیرکل  با  دیدار  در  یکشنبه  روز 
و  تجهیز  تعمیر،  ساخت،  حوزه  در  عمومی  های  کتابخانه  حامیان  مالیاتی 
واگذاری ساختمان جهت ایجاد این مراکز طبق اجرای بند1۷۲ قانون مالیات 
های مستقیم آغاز شده است. وی اظهار داشت:طبق ماده 1۷۲ قانون مالیات 
بازرگانان  تجار،  صنایع،  صاحبان  قبیل  از  مالیاتی  مودیان  مستقیم  های 
در صورت  متبرعین  و  واقفین  حقوقی،  و  حقیقی  اشخاص  از  اعم  خیرین  و 
کمک، تعمیر، یا احداث کتابخانه و همچنین اهدای ساختمان به منظور ایجاد 
کتابخانه عمومی در نقاط مختلف استان معادل ارزش روز ملک واگذار شده، 
یا خدمت ارائه شده و یا مبلغ اهدا شده از معافیت مالیاتی هم ارزش با این 

حمایت ها بهره مند می  شوند.

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان بیان کرد:امروز کتابخانه های عمومی 
از شرایط سنتی خود بعنوان امانت دهنده کتاب خارج و تبدیل به مراکز مهم 
اجتماعی در بین مردم شده اند. کرمی،  همچنین رسیدن به اهداف بزرگ 
فرهنگی را نیازمند توجه به آن عنوان کرد و با بیان اینکه کار فرهنگی نیازمند 
اختصاص منابع مالی در کنار حمایت های معنوی است از استقبال صاحبان 
صنایع، تجار، گروه های مردمی، نهادها و موسسات حقیقی و حقوقی برای 
حضور در عرصه حمایت از کتابخانه های عمومی خبر داد. وی، در ادامه به 
نیز  ها  کتابخانه  مشکلات  رفع  برای  حامیان  این  حضور  برای  موانع  برخی 
سخن گفت و با اشاره به پیش بینی های صورت گرفته در قوانین کشور برای 
حمایت از حامیان کتابخانه ها، معافیت های مالیاتی را یکی از این امتیازات 

مهم عنوان کرد.
وی همچنین به مفاد ماده 1۷۲ قانون مالیاتهای مستقیم با موضوع بخشودگی 
صد درصد مالیات به اندازه وجوهی که به حساب های تعیین شده از طرف 

دولت به منظور بازسازی یا کمک و نظایر آن به صورت بلاعوض به کتابخانه، 
مراکز فرهنگی و هنری) دولتی( پرداخت می شود اشاره کرد و حمایت مجموعه 
امر را در پیشبرد اهداف فرهنگی کتابخانه ها  این  برای تحقق  امور مالیاتی 
با  نشست  این  در  نیز  گیلان  مالیاتی  امور  مدیرکل  دانست.  تاثیرگذار  بسیار 
استقبال از اجرای قانون بخشودگی مالیات های مستقیم حامیان کتابخانه ها 
طبق ماده 1۷۲ این قانون تاکید کرد: اداره امور مالیاتی در راستای کمک به 
امر ترویج و توسعه فرهنگ مطالعه در کنار کتابخانه ها ایستاده است. محسن 
محمدی پور گیلانیان را در امر مطالعه پیشرو دانست و نقش کتابخانه های 
عمومی را در این زمینه بسیار مثمر عنوان و  بر ضرورت حمایت از این فرهنگ 

تاکید کرد.
وی همچنین برخی از مشکلات مالی و گرانی کتاب را از علل کاهش سرانه 
مطالعه در کشور بیان و خاطرنشان کرد : در چنین شرایطی وظیفه مجموعه 

کتابخانه ها بعنوان تسهیلگر ایجاد شرایط مطالعه ،دوچندان می شود.

صاحبان صنایع حامی کتابخانه ها در گیلان از پرداخت مالیات معاف می شوند

)ادامه از صفحه 1(
او ادامه داد: زمانی که برای این موضوع اعلام شده بود، تا آخر شهریور ماه 
بود، اما متاسفانه در مدت تعیین شده خیلی از این تالار ها اقدام به ثبت نام 
نکردند و دلیل آن نیز این بود که اطلاع رسانی درستی انجام نشده بود. به 
همین خاطر با تلاشی که مجددا اتاق اصناف ایران با ستاد ملی مقابله با 
کرونا به خصوص با ورود دولت جدید انجام داد، تصمیم گرفته شد که این 
تسهیلات کرونایی که به واحد های صنفی داده می شد به مدت سه ماه دیگر 

تمدید شود.
این مقام مسئول ادامه داد: اتاق اصناف ایران مجددا با اتاق های اصناف سراسر 
کشور نامه نگاری کرده است که با همکاری اتحادیه ها و واحد های صنفی 
این واحد ها فرایند ثبت نام خود را انجام دهند و اطلاعات خودشان را به 
را  آن  بعدی  فرآیند های  هم  اتحادیه ها  نهایت  در  و  کنند  اعلام  اتحادیه ها 

طی کنند.
سقایی تاکید کرد: خود تالار داران لزومی ندارد که به صورت تکی به ثبت نام 
در سامانه کارا بپردازند، چرا که تنها با مراجعه به اتحادیه فرآیند لازم برای 

این واحد ها انجام می شود.
گفتنی است، تسهیلات تالار دار ها به این صورت است که تالار ها تا متراژ 
تومان  میلیون  تالار، 1۵0  باغ  متر  تا ۴00  پذیرایی  تالار های  یا  متر   ۲00
سقف تسهیلات و تالار های بین ۲00 تا ۵00 متر تالار های پذیرایی یا ۴00 
تا 1000 متر باغ تالار، ۳00 میلیون تومان و بالای ۵00 متر تالار پذیرایی یا 

بالای 1000 متر باغ تالار، ۴۵0 میلیون تومان تسهیلات دریافت می کنند. 
همچنین این تسهیلات سه ماه استراحت دارند و بعد از سه ماه اقساط آن 
شروع می شود. سود این تسهیلات هم 1۲ درصد و بازپرداخت آن هم ۲۴ 

ماهه خواهد بود.
تسهیلاتی که اگر چه خنده را روی لب برخی از کسبه آورد، اما اغلب فعالان 
صنفی باور داشتند که مبلغ تسهیلات اعلامی دولت مشکلی حل نخواهد کرد 

چه تالار دار ها و چه اصناف مقدار مبلغ اعلامی را کافی نمی دانستند.
پیگیری های میدانی ، در بازار نشان می دهد هزینه های واحد های صنفی و 
زیانی که به آن ها وارد شده بیش از مبلغ در نظر گرفته شده برای آن هاست. 
از طرفی دریافت این تسهیلات نیاز به درگیری و پیگیری اداری دارد و اغلب 
فعالان صنفی ترجیح می دهند فعالیت کسب و کار خود را زنده نگه دارند 
به جای آن که کار را تعطیل کرده و به دنبال دریافت مبلغ کوچکی وام 
باشند. گاهی کرایه ماهانه مغازه هر کدام از این واحد ها چند برابر تسهیلات 

پیشنهادی است.
خسرو ابراهیمی نیا رئیس اتحادیه تالار های پذیرایی و تجهیز مجالس تهران 
از ریزش بیش از ۵0 درصدی تالارداران در پی شیوع ویروس کرونا خبر داد و 
گفت: با توجه به برخی شرایط ارائه تسهیلات کرونایی، فقط 10 تا 1۵ درصد 

تالارداران می توانند از آن استفاده کنند.
او با اشاره به این که برخی تالار داران خانه و زندگی خود را برای حفظ 
فعالیتشان فروختند و مبلغ اعلامی دولت درباره زیان آن ها ناچیز است؛ اظهار 

کرد: افراد زیادی در حال حاضر قادر به ثبت نام در سامانه کارا برای دریافت 
تسهیلات 1۵0 تا ۴۵0 میلیون تومانی تالارداران نیستند، چرا که قبلا وام 

دیگری دریافت کرده اند.
به گفته وی مشکل دیگر این است که اگر تالارداران مستاجرانی هستند که 
یا قرارداد آن ها تمام شده یا به دلیل عقب افتادن اجاره طی یک سال و نیم 

گذشته با مالکان درگیر هستند.
ابراهیمی نیا با بیان اینکه در چنین شرایطی فقط 10 تا 1۵ درصد تالارداران 
قادر به دریافت این تسهیلات هستند، تصریح کرد: دولت باید با مسئولان 
اتحادیه این موضوع را کارشناسی کنند تا مستاجران ضمانت های اجرایی 
خاص خود را ارائه کنند و نیازی نباشد صاحب ملک هم سند بیاورد. دولت 
می تواند از اتحادیه تاییدیه دریافت کند و بعد ضمانت های دیگری که مورد 

پذیرش بانک است را قبول کنند.
رئیس اتحادیه تالار های پذیرایی و تجهیز مجالس تهران همچنین گفت که 
بیش از ۵0 درصد از تالارداران به دلیل آسیب های ناشی از شیوع ویروس 

کرونا از این شغل خارج شده اند.
این بی اعتمادی و استقبال نکردن فعال های صنفی به خاطر بد عهدی های 
گذشته است که حسابی برایشان دردسر ساز شد. پیش از این هم وعده های 
زیادی در حوزه های مالیات، جلوگیری از برگشت خوردن چک، جرائم بیمه 
و مواردی از این قبیل داده شده بود، اما تمام صنوف تحقق آن را در این 

مدت تکذیب می کنند.

با گذشت دو سال از شیوع کرونا
وام کرونایی گره ای از مشکلات صنوف باز کرد؟


